

Potassium Gluconate

【ORAD】Radi-k® 595mg/Tab (2.54 mEq of K⁺)

ATC Code : A12BA05

中文名： 鉀順錠 «寶齡富錦»

適應症： 血鉀過低症（因手術前後、使用藥物、瀉肚、心臟病引起之血鉀過低症）。

成分： Each tab contains:

Potassium Gluconate 595 mg (2.54 mEq K⁺)

藥理分類： **Electrolyte Supplement, Oral.**

用法用量： **Administration:** orally, taken with or after meals.

Indications and dosage regimens:

Note: If the dosage exceeds 16 mEq K⁺, it should be taken in divided doses.

Prevention of hypokalemia:

Average dosage approximately 20 mEq daily. Usually should not exceed 150 mEq daily.

Treatment of hypokalemia :

Usual dosage is 40-100 mEq or more daily. Usually should not exceed 150 mEq daily.

不良反應： 噁心、嘔吐、食慾不振、下痢、腹痛、胸悶、便秘、或高血鉀

交互作用：

- Potassium Salts may ↑ the hyperkalemic effect of Potassium-Sparing Diuretics.
- ARBs, ACEIs: hyperkalemic effect may be ↑.
- Heparin, low molecular weight Heparin, Nicorandil ,NSAIDs: ↑ the hyperkalemic effect of Potassium Salts.

注意事項： 1.低鉀狀態時作為鉀的補充劑，使用前必須先檢查血清中鉀值、鈉值及尿量。
2.使用中定期檢查血清中鉀值、尿量和尿中鉀值鈉值的比率以及腎功能。
3.長期使用時，血中及尿中鉀值、腎功能、心電圖最好定期檢查。
4.對 Addison's disease(安迪生氏病)患者，必須施以適當的安迪生氏病療法。
5.由於原發性 Aldosteronism(醛固酮過多症)引起之低鉀症，請與醛固酮拮抗劑併用。
6.腎功能障礙、腎功能低下及細尿管、輸尿管病變患者請謹慎服用。

懷 孕 期： 1.Adverse events have not been observed following use of potassium supplements in healthy women with normal pregnancies.
2.Use caution in pregnant women with other medical conditions (eg, preeclampsia; may be more likely to develop hyperkalemia) (IOM 2004).

授 乳 期： Potassium is excreted into breast milk (IOM 2004).